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  PROTOKÓŁ Nr 3/2021 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 29 września 2021 roku 
 

Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, przy 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 900 – 945 

Posiedzeniu przewodniczył: radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący 

Komisji. Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych: 

- TYMIŃSKI Anatol Grzegorz (Przewodniczący) 

- BAJENA Jerzy 

- KORSZAK Alina 

- ONACIK Jerzy 

- PAC Jerzy 

oraz zaproszeni: 

- Wójt Gminy - RAISA RAJECKA 

- Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK  

- Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA  

- Przewodniczący Rady Gminy – STANISŁAW OLSZEWSKI  

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie protokołu Nr 2/2021 z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych z 

dnia 25 sierpnia 2021 r. 

3. Zaopiniowanie materiałów na XXX Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski, zwołaną na 

dzień 30 września 2021 r. 

a) Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2021 roku, o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu 

wykonania planu finansowego gminnej instytucji kultury za I półrocze 2021 roku. 

b) Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Bielsk Podlaski w roku 

szkolnym 2020/2021 oraz przygotowaniu szkół do roku szkolnego 2021/2022. 

c) Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Bielsk Podlaski do 

roku 2020. 

d) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

e) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

f) Projekt uchwały w sprawie zmiany kategorii drogi gminnej na terenie Gminy 

Bielsk Podlaski. 

g) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/33/2011 Rady Gminy Bielsk 

Podlaski z dnia 15 czerwca 2011 r. w sprawie trybu i sposobu powoływania i 

odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych 

warunków jego funkcjonowania. 

h) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie 

powierzenia Gminie Dubicze Cerkiewne prowadzenia zadania publicznego z 

zakresu organizacji nauczania religii w pozaszkolnym punkcie katechetycznym 

Kościoła Zielonoświątkowego w Dubiczach Cerkiewnych.  

4. Sprawy bieżące. 
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5. Zamknięcie posiedzenia. 

     

Do pkt 1)  
 Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Komisji - radny ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI. Przywitał wszystkich obecnych radnych oraz wszystkie pozostałe 

osoby przybyłe na posiedzenie Komisji. Materiały będące przedmiotem posiedzenia komisji 

doręczono radnym w formie elektronicznej. 

 Do zaproponowanego porządku posiedzenia uwag nie zgłoszono. Porządek 

posiedzenia członkowie Komisji zaakceptowali bez uwag. 

 

Do pkt 2)  
Do protokołu Nr 2/2021 z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych z dnia 25 

sierpnia 2021 r., którego treść została przekazana radnym w formie elektronicznej nie 

zgłoszono uwag.  

Protokół został przyjęty w głosowaniu jawnym jednogłośnie. 

 

Do pkt 3)  

W załączeniu do protokołu znajdują się: 

- Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2021 roku, o kształtowaniu 

się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu 

finansowego gminnej instytucji kultury za I półrocze 2021 roku (Załącznik Nr 3 do 

protokołu), 

- Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Bielsk Podlaski w roku szkolnym 

2020/2021 oraz przygotowaniu szkół do roku szkolnego 2021/2022 (Załącznik Nr 4 do 

protokołu, 

- Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Bielsk Podlaski do roku 2020 

(Załącznik Nr 5 do protokołu), 

- Wniosek oraz projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok (Załącznik 

Nr 6) do protokołu, 

- Wniosek oraz projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości (Załącznik Nr 7 do protokołu), 

- Wniosek oraz projekt uchwały w sprawie zmiany kategorii drogi gminnej na terenie Gminy 

Bielsk Podlaski (Załącznik Nr 8 do protokołu), 

- Wniosek oraz projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/33/2011 Rady Gminy 

Bielsk Podlaski z dnia 15 czerwca 2011 r. w sprawie trybu i sposobu powoływania i 

odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania (Załącznik Nr 9 do protokołu), 

- Wniosek oraz projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w 

sprawie powierzenia Gminie Dubicze Cerkiewne prowadzenia zadania publicznego z zakresu 

organizacji nauczania religii w pozaszkolnym punkcie katechetycznym Kościoła 

Zielonoświątkowego w Dubiczach Cerkiewnych (Załącznik Nr 10 do protokołu). 

 

Wszystkie przedłożone radnym materiały zostały zaopiniowane pozytywnie bez uwag. Nie 

prowadzono dyskusji w powyższych sprawach. 

 

Do pkt 4) 
W sprawach bieżących:  

- Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI poinformował o treści 

interpelacji i wniosków złożonych przez Klub Radnych  Konstruktywni. Zapytał, jakie są 

oczekiwania Klubu w tym względzie wobec Komisji Oświaty i Spraw Społecznych ? 

- Radny JERZY ONACIK powiedział, że oczekuje poparcia ze strony komisji. 



3 

 

-  Radny JERZY PAC zwrócił uwagę, że niektóre sprawy były już dawno zgłaszane (1 rok, 2 

lub 3 lata), ale przechodzą one do codzienności, m.in. nie został poprawiony statut gminy. 

Inne wnioski również przechodzą z sesji na sesję i pozostają niewyjaśnione. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że pierwsza interpelacja dotyczy umów dzierżawy, 

zdaniem radnego odpowiedź na tę interpelacje zostanie udzielona. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że wszystkie interpelacje, które wpłynęły 

do Przewodniczącego Rady Gminy oraz wnioski skierowane do Wójta pochodzą z dnia 27 

września br., tj. z dnia wczorajszego. Przygotowanie odpowiedzi wymaga poświęcenia czasu. 

Klub Radnych Konstruktywni otrzyma odpowiedź w ustawowym terminie. - Przewodniczący 

Komisji powiedział, że niepotrzebne jest w tej sytuacji poparcie Komisji. 

- Radny JERZY PAC zapytał, dlaczego umowy dzierżawy na okres 5 lat  nie są zatwierdzane 

na sesji Rady Gminy ? Sprawę tę radny poruszał dawno, ale nie otrzymał odpowiedzi. 

- Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI zwrócił uwagę, że wnioski 

należy składać na piśmie. 

- Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK wyjaśnił, że zgodnie z uchwałą Rady Gminy, 

umowy dzierżawy na okres do 5 lat mogą być zawierane bez zgody Rady Gminy, natomiast 

na dłuższy okres - są przedkładane na sesję Rady Gminy. Przytoczył stosowny przepis ustawy 

o samorządzie gminnym. 

- Radny JERZY ONACIK przypomniał, że miał być zmieniony Statut Gminy. Powiedział o 

uregulowaniu dotyczącym wymogów obowiązujących przy zakładaniu klubów radnych (w 

innych samorządach minimum 3 radnych, a w gminie aż 5 radnych). Klub radnych 

proponował wprowadzenie też kilku innych zmian, ale od złożenia propozycji mija już rok i 

nic się dalej nie robi. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że przepis, o którym mówił radny został 

zmieniony, a propozycji zmian do statutu wniesiono dużo. Trwają prace nad tym, aby 

wszystkie te propozycje ująć w projekcie, który Wójt Gminy będzie przedstawiał radnym do 

zaakceptowania. Zwróciła jednocześnie uwagę, że praca w Urzędzie Gminy to nie tylko 

statut. Jak będzie gotowy projekt, zostanie on przedstawiony radnym. Nie jest to łatwa 

sprawa, ponieważ statut jest obszernym dokumentem. Dodała, że sprawy dzierżawy w 

statucie gminy nie występują, jest na to odrębna uchwała zatwierdzona przez Radę Gminy. 

- Przewodniczący Komisji zaproponował omówić kolejne interpelacje. W sprawie „górki” w 

Łubinie Kościelnym z pewnością będzie odpowiedź, w sprawie animatora kultury powiedział, 

że również wnioskował w tej sprawie. Jeśli ma być zatrudniona taka osoba, to należy w 

budżecie gminy wyodrębnić na ten cel środki. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że dobrymi przykładami animatora kultury są 

funkcjonujące w niektórych sołectwach Koła Gospodyń Wiejskich. Przewodniczący Komisji 

potwierdził to, ale jednocześnie wskazał, że są sołectwa, w których takich kół nie ma. Zespoły 

zapraszane na festyny nie chcą za darmo śpiewać. 

- Radna ALINA KORSZAK zwróciła uwagę na to, że Koła Gospodyń Wiejskich działają 

prężnie, zasługuje to na uznanie, ale nie mają do kogo zwrócić się o pomoc przy 

pozyskiwaniu środków zewnętrznych. Jest to praca od podstaw, powinny mieć wsparcie, aby 

iść do przodu. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że odpowiedzialność za wydatkowanie 

wszelkich środków, ponosi Wójt Gminy przy kontrasygnacie Skarbnika Gminy. Animator 

kultury nic sam nie zrobi, bo wniosek o jakiekolwiek środki podpisuje Wójt Gminy oraz  

Skarbnik, natomiast inaczej jest w przypadku kół gospodyń, ponieważ środki te nie wpływają 

do budżetu gminy i są wydatkowane bezpośrednio przez te koła. Powiedziała o dobrej 

współpracy między KGW, a instytucjami udzielającymi im wsparcia. Wszelkie propozycje i 

informacje o projektach wpływające do Urzędu Gminy są przekazywane kołom gospodyń 

wiejskich. 
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- Radna ALINA KORSZAK podzieliła się swoimi doświadczeniami z okresu kiedy była 

Sołtysem sołectwa Haćki. Powiedziała o dużym stopniu trudności wniosków o wsparcie 

finansowe, jakie napływały z różnych fundacji, czy stowarzyszeń. Wtedy kół gospodyń 

wiejskich jeszcze nie było, a teraz jest im potrzebna pomoc. Powiedziała o trudnej współpracy 

z Wójtem Gminy. Powiedziała, że powinien być łącznik między Panią Wójt a sołtysami oraz 

Skarbnikiem Gminy – do koordynowania tych działań. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że jeśli jest taka potrzeba, to KGW w każdej 

chwili może otrzymać pomoc ze strony Urzędu Gminy (finansową, rzeczową lub techniczną). 

Przytoczyła przykład KGW w Nałogach i Orzechowiczach. Łącznik, o którym mówi radna 

jest zawsze taki sam, jeżeli chodzi o sołtysów. Przed nikim drzwi Urzędu Gminy nie są 

zamknięte. Dodała, że podczas kadencji sołtysa, którego funkcję pełniła radna, również była 

prowadzona współpraca przy organizacji m.in. imprez, w których gmina też uczestniczyła 

(finansowo i rzeczowo). W obecnej chwili współpraca z Panią Sołtys układa się bardzo 

dobrze, bez problemów. Pani Wójt dodała, że trzeba chcieć współpracować. Zauważyła, że na 

imprezie w Orzechowiczach nie było radnej Aliny Korszak, mimo, że jest to teren z okręgu 

radnej. 

- Radna ALINA KORSZAK powtórzyła, że nie było dobrej współpracy. Powiedziała o 

istniejącym w gminie podziale na dobrych i na złych. Radna odczuwała to od momentu, kiedy 

została sołtysem. Współpraca była bardzo trudna. Z tego m,in. powodu nie kandydowała w 

wyborach sołtysa na kolejną kadencję. Cieszy się, że współpraca z Panią Jolą Mielniczuk jest 

bardzo dobra.  

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA zapytała, na czym polegała jej niechęć do radnej, podała 

przykłady współpracy z radną, m.in. przy akcji „Sprzątanie świata”. Dodała, że nie dzieli 

ludzi na dobrych i złych i nie stosuje takiego podziału w stosunku do sołtysów, pracowników 

czy też radnych Rady Gminy.  

- Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI odnosząc się do złożonego 

wniosku w sprawie zabezpieczenia środków na budowę chodnika w Augustowie i Łubinie 

Kościelnym powiedział, że jest za budową chodników i jeśli pojawią się na ten cel środki, 

będzie głosował za realizacja tej inwestycji. Dodał, że w związku z możliwością zgłaszania 

do 10 października wniosków do projektu budżetu gminy na 2022 rok, zwrócił się z prośbą o 

uwzględnienie środków na projekty remontu świetlic wiejskich w Stołowaczu i Malinowie. 

Budynki są w tragicznym stanie technicznym i są złą wizytówką  dla gminy. 

- Radny JERZY PAC wracając do wniosku w sprawie animatora kultury oraz wypowiedzi 

Pani Wójt wskazującej na brak potrzeby zatrudniania takiej osoby, zapytał, dlaczego nie ma  

współpracy przy inwentaryzacji wysypisk śmieci. Stwierdził, że niezasadne jest wydawanie 

pieniędzy dla firmy zewnętrznej, podczas gdy można było to zrobić we współpracy z 

sołtysami. Dodał, że w tej sprawie nikt do niego się nie zgłosił, a na terenie sołectwa znajdują 

się wysypiska, które powinny być ujęte w inwentaryzacji. 

- Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK wyjaśnił, że inwentaryzacja  wysypisk jest 

dokumentem do podejmowania działań w kierunku likwidacji nielegalnych wysypisk. Była 

sporządzana na podstawie zebranych danych. Firma przygotowująca inwentaryzację miała 

uzgadniać z sołtysami, gdzie znajdują się takie wysypiska. Jest to dokument wewnętrzny i ma 

charakter roboczy, nie jest zakończony, więc ciągle można go uzupełniać i aktualizować. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA dodała, że przedstawiciele firmy, której zlecono wykonanie 

inwentaryzacji kontaktowali się telefonicznie z sołtysami. Jeśli radny uważa, że do tego 

dokumentu trzeba ująć jakieś miejsca zaśmiecone, to należy to zgłosić do Urzędu Gminy. 

Wyjaśniła, że inwentaryzacja była przygotowywana w czasie małej liczby pracowników 

Urzędu Gminy. Jest dużo spraw do załatwienia, wszystko wymaga czasu, zapadła więc 

decyzja o zleceniu firmie zewnętrznej. 

- Radny JERZY PAC  zwrócił uwagę, że do inwentaryzacji zostały również ujęte nawet 

miejsca, gdzie leżą wyrzucone dwie puszki. Odnosząc się do tej uwagi, Pani Wójt wyjaśniła, 
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że co prawda na zdjęciu są widoczne tylko puszki, ale w rzeczywistości pozostałe śmieci leżą 

pod spodem. Podkreśliła, że to sołtysi wskazywali te miejsca. Zwróciła się do radnego 

Jerzego Onacika z pytaniem, czy firma zgłaszała się do niego jako do sołtysa. Radny 

potwierdził ten fakt, jeździł z przedstawicielkami firmy, które ujmowały do inwentaryzacji 

wskazane miejsca. Podczas dyskusji mówiono również o konieczności zgłaszania, jeśli jest 

podejrzenie, że ktoś wywozi śmieci w miejsca do tego nie przeznaczone. 

- Radna ALINA KORSZAK zapytała, czy inwentaryzacja będzie częścią Programu Ochrony 

Środowiska ? 

- Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK powiedział, że nie jest to integralna część 

programu. Powtórzył, że jest to dokument roboczy przygotowany w celu oceny skali 

zjawiska. 

- Radna ALINA KORSZAK dodała, że niektóre wysypiska można sprzątnąć za 2-3 tysiące 

złotych. Zgłosiła wątpliwości, czy można będzie ubiegać się o dofinansowanie, jeśli miejsca 

te nie zostaną ujęte w planie. 

- ANATOL FILIPIUK wyjaśnił, że plan likwidacji dzikich wysypisk ma być realizowany 

zgodnie z przyjętymi założeniami. Są ogłaszane przetargi, ale  nie ma firm chętnych do 

usuwania nielegalnych wysypisk. Na pytanie radnej, w jaki sposób zgłaszać do Urzędu 

Gminy miejsca, gdzie są nielegalne wysypiska, poinformował, że należy zgłaszać do Pani 

Justyny Momotko. w Referacie Rolnictwa i Gospodarki Przestrzennej – pok. Nr 1. 

- Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI  zgłosił problem dotyczący 

obkaszania poboczy dróg gminnych (w szczególności Stołowacz – Nałogi). Na zarośniętych 

zakrętach dróg widoczność dla kierowców jest bardzo ograniczona. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że przy obkaszaniu dróg żwirowych często 

dochodzi do uszkodzeń sprzętu, wymieniane są części. Powiedziała, że przy projektowaniu 

budżetu gminy na 2022 rok można ująć zakup dodatkowego sprzętu do wykonywania takich 

prac.  Dodała, że mieszkańcy również powinni włączyć się w prace związane z utrzymywanie 

porządku na poboczach poprzez wycinanie drobnych gałęzi i zakrzaczeń przy swoich polach, 

czy posesjach. 

- Przewodniczący Komisji powiedział, że mieszkańcy nie chcą oczyszczać poboczy (nad 

rowami) uważając, że jest to zadanie spółki wodnej i nie płacą w związku z tym składek, 

natomiast spółki wodne nie wykonują tych prac, bo rolnicy nie płacą składek. 

Innych spraw nie zgłoszono.  

 

Do pkt 5) 
W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia, Przewodniczący Komisji ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI o godz. 945  zamknął posiedzenie. 

 

 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

 

  

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych: 

1. TYMIŃSKI A.  GRZEGORZ  

(Przewodniczący Komisji) 

........................................ 

2. BAJENA Jerzy ………………………… 



6 

 

 

3. KORSZAK Alina …………………………. 

 

4. ONACIK Jerzy …………………………. 

  

5. PAC Jerzy …………………………. 

  

 


